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Nationalstadsparken - ett smycke f,ör vår huvudstad värt att
bevara.
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området ulriksdal-Haga-Brunnsviken-Djurgården är unikt med

tanke på vad det rymmer i fråga om natur- och kulturvärden.
Här finns ett nationellt kulturarv av internationellt
intresse och höga naturvärden. Ulriksdals och Hagas

slottsanläggningar, en väldokumenterad biologisk rnångfald
och stora möjligheter till rekreation är några exempel på

vad som kan upplevas i storstadens omedelbara närhet.

På senare tid har området utsatts för ett aIlt större
exploateringsintresse vilket jag inte anser att man kan
acceptera. Vad kommer att finnas kvar av områdets värden
som formats och skonats under århundraden om vi tilIåter
den ena exploateringen efter den andra? gåde större och
mindre kompletteringar av bebyggelsen hotar helhetsvärdet
där gränserna mel1an de större naturområdena utgör ett
betydande livsvillkor för växter och djur. Det gä}Ier att
tänka långsiktigt och försöka inse vad ny bebyggelse kan
komma att innebära i form av konpletteringsanspråk och
ytterligare exploaterj-ng i form av service och
transportnö j 1 igheter .

Med anledning av dessa hot mot området lade miljö- och
naturresursdepartementet i början av året fram ett förslag
tilI skydd genom att förklara det som riksintersse med

tanke på dess natur- och kulturvärden och därmed föra in
det i naturresurslagen som landets första
nationalstadspark.
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Vi måste ta vårt ansvar och dra en gräns så att kommande

generationer får en möjlighet att uppleva och njuta av
området i lika stor utsträckning qon vi har förmånen att
göra idag. Man bör inte acceptera t,illfälIiga ekonomiska
vinstintressen, konjungtursvängningar eller snabba
ogenomtänkta beslut och 1åta dessa förstöra vad som

hittills har kunnat bevaras i århundraden. Låt oss
tillsanmans erkänna värdet för det unika området och därför
styra våra exploateringsplaner tiIl andra delar av
Stockholmsregionen. Jag efterlyser därför en mer långsiktig
planering och avfärdar bestämt nya hastverk i stil rned
rrDennisöverenskommelsenrr. Man skall inte i framtiden behöva

ifrågasätta och beklaga beslut rörande nationalstadsparken
i likhet med vad som idag förs fram angående hanteringen av
Klarakvarteren i Stockholms innerstad.

österleden, som bI.a. kommer att innebära en stor
trafikplats med bu1ler och avgaser från tunnelmynningar och

avgastorn mitt i området, anser jag inte att man kan
acceptera med dessa intentioner. Detsamma gäI1er de
permanenta anläggningar som man har presenterat i samband

med planeringen inför ett eventuellt OS-2004. Framföra11t
anser jag inte att en roddanläggning vid Brunnsviken passar
sig för det kulturhistoriskt värdefulla landskapet som

formades av Gustav III kring Haga-Brunnsviken.

Det finns ett flertal instrument i nuvarande lagstiftning
som kan och bör användas för att skydda områdets skiftande
värden, men jag anser dem inte tiIlräckliga för att förse
det med ett långsiktigt och övergripande skydd. Därför är
det enligt min mening angeläget att riksdagen genom

lagstiftning beslutar att områdets natur- och kulturvärden
i sin helhet är av riksintresse. Det står då klart att
Iänsstyrelsen och ytterst regeringen har skyldighet att
bevaka hur riksintressen tas tillvara i planärenden som

berör nationalstadsparken.
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Lagförslaget ger en Iångsiktig grund för kommunernas
planering och för samordning av statens olika intressen
inom området. Sedan kan berörda parter tillsanmans komma

överens om skötse1planer, byggnadsminnesförklaringar och
inrättande av naturreservat eller vad man från
kulturdepartementet med ett nytt begrepp vill kalla
kulturreservat.

Jag har nu rned g1ädje konstaterat att den helt övervägande
delen av remissinstanserna delar uppfattningen att området
Ulriksdal-Haga-Brunnsviken-Djurgården med hänsyn ti1l sitt
Iäge i stockholmsregionen är utsatt för ett starkt
exploateringshot och att det därför bör skyddas genom

naturresurslagen.

Det faktum att Stockholm har utsetts til} Europas
kulturhuvudstad 1998 kan ses som ett avstamp för att redan
idag skapa ett skydd för det aktuella området och därmed
internationellt visa att vi klarar av att leva upp till
denna utmärkelse med gott samvete.
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